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KOMISJI 

                                      RADY MIASTA GRAJEWO 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Grajewo, czerwiec 2019r. 



 
Protokół Nr 8/19 z dnia 25 czerwca 2019 roku 

 
z posiedzenia połączonych stałych Komisji Rady Miasta Grajewo tj.: Komisji 

Budżetu, Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Komisji Spraw Społecznych, 

odbytego w dniu 25 czerwca 2019 roku. Miejsce posiedzenia - sala 

konferencyjna Urzędu Miasta Grajewo (ul. Strażacka 6A - 19-200 Grajewo).  

Posiedzeniu przewodniczyła – Pani Monika Stefańska– Przewodnicząca Komisji  

Spraw Społecznych Rady Miasta Grajewo.    

Godz. rozpoczęcia – 9.00 

Godz. zakończenia – 13.05 

Stan liczbowy członków Komisji – 18 radnych 

Obecnych – 17 radnych 

Nieobecnych- 1 ( nieusprawiedliwiony) 

W posiedzeniu udział wzięli radni/członkowie trzech Komisji w składzie:  

1.Pan Babul Tomasz 

2.Pan Ciechanowicz Andrzej 

3.Pani Jagielska Henryka 

4.Pani Ksepko Julia Klaudia 

5.Pani Niestupska Elżbieta 

6.Pan Niewiarowski Andrzej  

7.Pan Obrycki Paweł 



8.Pani Opara Anna 

9.Pan Paszkowski Piotr 

10.Pan Purwin Daniel 

11. Pan Purzeczko Krzysztof   

12.Pan Siejda Tomasz 

13.Pani Siwik -Karwowska Agnieszka 

14.Pan Skawski Arkadiusz Zbigniew 

15.Pani Stefańska Monika 

16.Pan Wielgat Mariusz  

17. Zalewski Paweł Filip 

Nieobecni : Pani Chrzanowska- Karwowska Aneta Ewa 

/Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do prot./. 

Goście: / Wg listy obecności stanowiącej Zał. Nr 2 do prot./   

Ad 1 

/-Otwarcie posiedzenia/. 

Przewodniczący trzech stałych komisji :  

1/ Andrzej Niewiarowski– Przewodniczący Komisji Budżetu RM 

2/  Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

3/  Daniel Purwin–  Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  RM 

 spośród siebie wyłonili na przewodniczącą obrad: 

Monikę Stefańską -  Przewodniczącą Komisji Spraw Społecznych RM.  



Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Dokonała otwarcia posiedzenia połączonych Komisji Rady Miasta, witając 

wszystkie przybyłe osoby. Stwierdziła, że na stan 18 radnych/członków trzech 

Komisji, aktualnie w posiedzeniu bierze udział 17 radnych (wg listy 

obecności), co stanowi o prawomocności obrad ( kworum). 

Ad 2 

/- Przedstawienie porządku obrad połączonych Komisji/. 

/ Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi Zał. Nr 3 do prot./ 

Zawiadomienie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji  - w wersji elektronicznej (tablety) 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Poprzez odczytanie przedstawiła następujący porządek obrad połączonych 

Komisji Rady Miasta:  

Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3. Rozpatrzenie wniosku Prezesa Developer Wasilewski Sp. z o. o. w Ełku                    

o zmianę lokalnych standardów urbanistycznych na terenie miasta Grajewo                     

w zakresie ilości miejsc parkingowych wymaganych dla inwestycji 

mieszkaniowej wielorodzinnej. 

4.Rozpatrzenie wniosku Dyrektora Wojewódzkiej Stacji Pogotowia 

Ratunkowego w Łomży o dofinansowanie zakupu ambulansu sanitarnego. 

5.Rozpatrzenie wniosku Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej w Grajewie o dofinansowanie zakupu sprzętu. 



6. Rozpatrzenie wniosku Komendanta Powiatowego Policji w Grajewie                                  

o dofinansowanie zakupu radiowozu oznakowanego oraz służb 

ponadnormatywnych. 

7. Informacja na temat wykonania budżetu miasta za I kwartał 2019 r. 

8. Analiza kosztów funkcjonowania zakładów budżetowych – ZADM, ZWiK, CIS 

– na podstawie wykonania budżetu miasta za 2018 r. 

9. Analiza wykonania budżetu miasta Grajewo za 2018 r. pod kątem udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2018 r. Zaopiniowanie projektów uchwał 

w sprawach: 

a) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Grajewo 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 r.;  

b) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2018 r.  

10. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Grajewo za 2018 r.;  

b) powołania Skarbnika Miasta Grajewo;  

c)wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu                                   

z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na 

czas oznaczony do 3 lat; 

d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata                                       

2019-2029; 

e) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2019 r.  

11.Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady 



Miasta. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie posiedzenia. 

Następnie odczytała wnioski Burmistrza Miasta Grajewo o zmianę porządku 

obrad poprzez: 

1) wykreśleniu pkt 3 porządku obrad pt.:”Rozpatrzenie wniosku Prezesa 

Developer Wasilewski Sp. z o. o. w Ełku o zmianę lokalnych standardów 

urbanistycznych na terenie miasta Grajewo w zakresie ilości miejsc 

parkingowych wymaganych dla inwestycji mieszkaniowej wielorodzinnej”; 

2) wprowadzenie do porządku obrad w celu zaopiniowania projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie lokalnych standardów urbanistycznych na 

terenie miasta Grajewo; 

3) wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przekazania 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi na uchwałę 

Nr 57/XI/99 Rady Miejskiej w Grajewie z dnia 12 lipca 1999 r. w sprawie 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Grajewo 

dotyczącego terenów położonych w rejonie ulic Spokojnej i Wojska Polskiego.  

się z zapytaniem czy ktoś zgłasza uwagi lub wnioski do porządku obrad? 

/ Wnioski stanowią Zał. Nr 4 i Zał. Nr 5 do prot./ 

Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy będą inne wnioski  dot. zmiany 

porządku obrad?  

Pan Krzysztof Purzeczko - Członek Komisji 



 

Stwierdził, że jego zdaniem należałoby omówić temat dot. stanu oświaty na 

terenie miasta. Powiedział, że należy dołożyć wszelkich starań, by zmniejszyć 

koszty utrzymania jednostek oświatowych. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Ad vocem odpowiedział, że szczegółowe informacje dot. stanu edukacji 

publicznej na terenie miasta Grajewo zostały przedstawione w Raporcie                        

o Stanie Miasta Grajewo, który to dokument  znajduje się w dyspozycji 

radnych.  Nie mnie jednak zapewnił, że jest przygotowany do dyskusji na ten 

temat i nie widzi przeciwwskazań, by zająć się tym problemem na dzisiejszym 

posiedzeniu. Poinformował, że jednostki oświatowe, w tym szkoły były objęte 

audytem wewnętrznym który dał obraz na temat kosztów ich funkcjonowania. 

Aktualnie trwa nadal audyt w SP nr 4 z Funduszy Świadczeń Socjalnych. Temat 

obudował szerokim kontekstem merytorycznym.  

Pan Krzysztof Purzeczko- Członek Komisji  

W związku z wypowiedzią burmistrza uznał, że z tematem można poczekać do 

zakończenia audytu. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad 

zarządziła głosowanie w sprawie wprowadzenia zmian wnioskowanych przez 

burmistrza. 

1.Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały wniosek       

i podjęły decyzję o wykreśleniu   pkt 3 porządku obrad ”Rozpatrzenie 



wniosku Prezesa Developer Wasilewski Sp. z o. o. w Ełku o zmianę 

lokalnych standardów urbanistycznych na terenie miasta Grajewo                

w zakresie ilości miejsc parkingowych wymaganych dla inwestycji 

mieszkaniowej wielorodzinnej”. 

/ głosowanie jawne: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

2.Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały wniosek       

i podjęły decyzję o wprowadzeniu do porządku obrad projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie lokalnych standardów 

urbanistycznych na terenie miasta Grajewie – jako pkt „9f” 

/ głosowanie jawne: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

3.Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały wniosek  

i podjęły decyzję o wprowadzeniu do porządku obrad projektu 

uchwały  w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi na uchwałę Nr 57/XI/99 

Rady Miejskiej w Grajewie z dnia 12 lipca 1999 r. w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Grajewo dotyczącego terenów położonych w rejonie ulic Spokojnej                  

i Wojska Polskiego– jako pkt „9g” 

/ głosowanie jawne: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 

Porządek obrad- po zmianach : 

1. Otwarcie posiedzenia. 



2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3.Rozpatrzenie wniosku Dyrektora Wojewódzkiej Stacji Pogotowia 

Ratunkowego w Łomży o dofinansowanie zakupu ambulansu 

sanitarnego. 

4.Rozpatrzenie wniosku Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej w Grajewie o dofinansowanie zakupu sprzętu. 

5. Rozpatrzenie wniosku Komendanta Powiatowego Policji w Grajewie                                  

o dofinansowanie zakupu radiowozu oznakowanego oraz służb 

ponadnormatywnych. 

6. Informacja na temat wykonania budżetu miasta za I kwartał 2019 r. 

7. Analiza kosztów funkcjonowania zakładów budżetowych – ZADM, ZWiK, CIS 

– na podstawie wykonania budżetu miasta za 2018 r. 

8. Analiza wykonania budżetu miasta Grajewo za 2018 r. pod kątem udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2018 r. Zaopiniowanie projektów uchwał 

w sprawach: 

a) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Grajewo 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 r.;  

b) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2018 r.  

9. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Grajewo za 2018 r.;  

b) powołania Skarbnika Miasta Grajewo;  



c)wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu                                   

z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na 

czas oznaczony do 3 lat; 

d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata                                       

2019-2029; 

e) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2019 r.  

f) zmieniająca uchwałę w sprawie lokalnych standardów 

urbanistycznych na terenie miasta Grajewie; 

g) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego                            

w Białymstoku skargi na uchwałę Nr 57/XI/99 Rady Miejskiej                          

w Grajewie z dnia 12 lipca 1999 r. w sprawie zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Grajewo 

dotyczącego terenów położonych w rejonie ulic Spokojnej i Wojska 

Polskiego 

10.Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Miasta. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie posiedzenia. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji przyjętego porządku obrad. 

Ad3. 



/- Rozpatrzenie wniosku Dyrektora Wojewódzkiej Stacji Pogotowia 

Ratunkowego w Łomży o dofinansowanie zakupu ambulansu 

sanitarnego./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Wniosek stanowi Zał. Nr 6 do prot./ 

wnioskodawca- Dyrektor  Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego                                

w Łomży 

referują - Pani Hanna Waniewska Dyrektor  Wojewódzkiej Stacji Pogotowia 

Ratunkowego w Łomży 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzyła punkt pt.: „Rozpatrzenie                  

wniosku Dyrektora Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Łomży                                        

o dofinansowanie zakupu ambulansu sanitarnego”.   

O zabranie głosu poprosiła Panią Hannę Waniewską Dyrektor Wojewódzkiej 

Stacji Pogotowia Ratunkowego w Łomży. 

Pani Hanna Waniewska - Dyrektor Wojewódzkiej Stacji Pogotowia                                 

Ratunkowego w Łomży. 

Podziękowała za zaproszenie na dzisiejsze posiedzenie, a następnie zwróciła 

się z  prośbą o udzielenie wsparcia finansowego na zakup ambulansu               

sanitarnego na potrzeby Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego                            

w Łomży Filia w Grajewie. Dodała, że tabor samochodowy wymaga                             

sukcesywnej wymiany, ponieważ samochody i sprzęt medyczny muszą spełniać 

najwyższe wymagania jakościowe. Koszt ambulansu ze specjalistycznym                        



wyposażeniem niezbędnym do ratowania życia i zdrowia pacjentów wynosi 

ok.350.000zł. Temat obudowała  szerokim kontekstem merytorycznym.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Zapytała jakie są oczekiwania co do wysokości dofinansowania z budżetu 

miasta Grajewo? 

Pani Hanna Waniewska - Dyrektor Wojewódzkiej Stacji Pogotowia                                 

Ratunkowego w Łomży 

Odpowiedziała, że w wystosowanym piśmie nie wskazała kwoty, ponieważ jak 

wskazuje praktyka każdy samorząd posiada różne możliwości finansowe. Będąc 

przy głosie wymieniła niektóre samorządy które już udzieliły takiego wsparcia 

finansowego, np. Wysokie Mazowieckie, Łomża. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Zapytała, czy WSPR w Łomży zwróciła się również o takie wsparcie finansowe 

do innych samorządów powiatu grajewskiego? 

Pani Hanna Waniewska - Dyrektor Wojewódzkiej Stacji Pogotowia                                 

Ratunkowego w Łomży 

Ads vocem odpowiedziała, że zwróciła się do Powiatu Grajewskiego oraz Miasta 

i Gminy Szczuczyn. Ostateczne decyzje jeszcze nie zapadły ale są wstępne 

deklaracje o udzieleniu wsparcia. 

Pani Henryka Jagielska - Zastępczyni Przewodniczącej Komisji Spraw 

Społecznych RM 

W swojej wypowiedzi zwróciła uwagę, że w 2018 roku nastąpiło pogorszenie 

sytuacji finansowej WSPR w Łomży. 

Pani Hanna Waniewska - Dyrektor Wojewódzkiej Stacji Pogotowia                                 

Ratunkowego w Łomży 



Odpowiedziała, że dyrektorem jednostki jest od 2012 roku i zawsze był dodatni 

wynik finansowy. Dodała, że na pogorszenie sytuacji finansowej wpływ miały 

rożne czynniki po czym je wymieniła. Temat obudowała szerokim kontekstem 

merytorycznym. Następnie zaprosiła radnych oraz władze miasta Grajewo do 

odwiedzenia w dniu dzisiejszym Filii w Grajewie zapewniając, że bardzo 

wysoko ocenia dotychczasową współpracę z tutejszym samorządem.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz   

Powiedział, że współpracę z WSPR w Łomży  również dobrze ocenia, po czym 

odniósł się do wniosku będącego przedmiotem analizy stwierdzając, że jeśli 

zostanie on pozytywnie zaopiniowany, to realną wysokość dofinansowania 

zaproponuje po szczegółowej analizie budżetu. 

W czasie debaty głos ponadto zabierały nw. osoby: 

1.Dariusz Latarowski- burmistrz 

2. Andrzej Ciechanowicz- radny 

3. Paweł Filip Zalewski – radny 

4. Elżbieta Nietupska – radna 

5. Henryka Jagielska – radna 

6.Tomasz Siejda -radny  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusj,i zarządziła głosowanie                      

w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. wniosku. 

Po merytorycznej analizie  tematu mającej formę dyskusji,Komisje 

pozytywnie zaopiniowały wniosek Dyrektora Wojewódzkiej Stacji 

Pogotowia Ratunkowego w Łomży  o dofinansowanie zakupu 

ambulansu sanitarnego. Wysokość wsparcia finansowego zostanie 



zaproponowana przez burmistrza po szczegółowej analizie 

możliwości finansowych budżetu miasta na rok 2019. 

/ głosowanie jawne: 15 głosów-za, 0-przeciw, 2-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 4 

/Rozpatrzenie wniosku Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Grajewie o dofinansowanie zakupu sprzętu./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Wniosek stanowi Zał. Nr 7 do prot./ 

wnioskodawca- Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej                               

w Grajewie  

referują – Pan Andrzej Jabłoński Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Grajewie  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzyła realizację punktu pt.: 

„Rozpatrzenie wniosku Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 

w Grajewie o dofinansowanie zakupu sprzętu”. 

Głos oddała Komendantowi KPPSP w Grajewie. 

 Pan Andrzej Jabłoński - Komendant PPSP w Grajewie  

Przedstawił Wniosek zawierający prośbę o udzielenie wsparcia finansowego                        

w kwocie 25 000,00 zł z przeznaczeniem na zakup noszaków oraz automatów 



oddechowych stanowiących wyposażenie specjalne dla ratowników jako 

sprzętu ochrony dróg oddechowych dla strażaków KPPSP w Grajewie. Temat 

obudował szerokim kontekstem merytorycznym oraz udzielił odpowiedzi na 

pytania radnych. Zapewnił, że bardzo wysoko ocenia dotychczasową 

współpracę z samorządem miasta Grajewo na rok 2019. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz   

Powiedział, że współpracę z KPPSP również wysoko ocenia, po czym odniósł się 

do Wniosku będącego przedmiotem  analizy, stwierdzając, że jeśli zostanie on 

pozytywnie zaopiniowany, to wskaże wysokość dofinansowania po 

szczegółowej analizie budżetu. 

W czasie debaty głos zabierali : 

1. Dariusz Latarowski- burmistrz 

2. Paweł Obrycki – radny 

3.Halina Muryjas-Rząsa -radna 

4. Paweł Filip Zalewski- radny 

5.Henryka Jagielska - radna 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Po dyskusji zarządziła głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. 

wniosku. 

Po merytorycznej analizie tematu mającej formę dyskusji, Komisje 

pozytywnie zaopiniowały wniosek Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Grajewie o dofinansowanie zakupu 

sprzętu. Wysokość wsparcia finansowego zostanie zaproponowana 

przez burmistrza po szczegółowej analizie możliwości finansowych 



budżetu miasta na rok 2019. 

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz. się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 5 

/- Rozpatrzenie wniosku Komendanta Powiatowego Policji                                  

w Grajewie o dofinansowanie zakupu radiowozu oznakowanego oraz 

służb ponadnormatywnych./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 8 do prot./ 

wnioskodawca-  Komendant Powiatowej Policji w Grajewie  

referują -  Pan Marek Palecki Komendant Powiatowej Policji w Grajewie  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzyła realizację punkt pt.: 

„Rozpatrzenie wniosku Komendanta Powiatowego Policji w Grajewie                           

o dofinansowanie zakupu radiowozu oznakowanego oraz służb 

ponadnormatywnych.” 

Głos oddała Komendantowi KPP w Grajewie. 

Pan Marek Palecki - Komendant PP w Grajewie 

Omówił wniosek zawierający prośbę o partycypowanie w kwocie 14.000,00 zł 

w kosztach zakupu samochodu osobowego w wersji oznakowanej na potrzeby 

Komendy Powiatowej Policji w Grajewie. Temat obudował szerokim kontekstem 



merytorycznym oraz udzielił odpowiedzi  na pytania radnych. Zapewnił, że 

również bardzo wysoko ocenia dotychczasową współpracę z samorządem 

miasta Grajewo  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz   

Powiedział, że współpracę z KPP w Grajewie również dobrze ocenia, po czym 

odniósł się do Wniosku będącego przedmiotem  analizy, stwierdzając, że jeśli 

zostanie on pozytywnie zaopiniowany, to wskaże wysokość dofinansowania po 

szczegółowej analizie budżetu. 

W czasie debaty radni podnieśli następujące kwestie: 

- K.Purzeczko. A. Skawski – rajdy motocyklistów ulicami miasta ( ul. Falewicza, 

ul. Robotnicza, ul. Braci Świackich ). Zdaniem radnych policja akceptuje takie 

działania poprzez bierną postawą 

- T. Babul – uruchomienie dodatkowych pieszych patroli. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Po dyskusji zarządziła głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. 

wniosku.  

Po merytorycznej analizie tematu mającej formę dyskusji, Komisje 

pozytywnie zaopiniowały wniosek Komendanta Powiatowego Policji 

w Grajewie o dofinansowanie zakupu radiowozu oznakowanego oraz 

służb ponadnormatywnych. Wysokość wsparcia finansowego 

zostanie zaproponowana przez burmistrza po szczegółowej analizie 

możliwości finansowych budżetu miasta na rok 2019. 

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/. 

Ad 6 



/Informacja na temat wykonania budżetu miasta za I kwartał                         

2019 r./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 9 do prot./ 

wnioskodawca-  Komisja Budżetu Rady Miasta ( Plan pracy komisji na 2019 rok 

referują -  Grzegorz Kurzątkowski Główny Księgowy UM 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzyła realizację punktu pt.: 

„Informacja na temat wykonania budżetu miasta za I kwartał 2019 r.” 

Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 

głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie. 

Po merytorycznej analizie tematu, Komisje pozytywnie zaopiniowały 

Informację na temat wykonania budżetu miasta za I kwartał 2019 r.  

/ głosowanie: 15 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. W związku z przybycie 

na posiedzenie osób zainteresowanych problematyką odnoszącą się do 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie lokalnych standardów 

urbanistycznych na terenie miasta Grajewie zaproponowała, by aktualnie 

przeprowadzić debatę w tym punkcie porządku obrad. W związku z brakiem 

głosów „ przeciw” przeszła do realizacji pkt” 9f”.  



 Ad 9f 

f) zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

lokalnych standardów urbanistycznych na terenie miasta Grajewie 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/Projekt uchwały wraz uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 10 do prot./     

- inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad otworzyła debatę na temat projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie lokalnych standardów urbanistycznych na 

terenie miasta Grajewie. 

O zabranie głos poprosiła Panią Elżbietę Kozłowską Naczelnik WNP UM. 

Pani Elżbieta Kozłowska- Naczelnik WNP UM 

Omówiła istotę oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały. Przypomniała, 

że Rada Miasta podjęła uchwałę Nr VII/59/19 z dnia 24 kwietnia w sprawie  

lokalnych standardów urbanistycznych na terenie miasta Grajewie. W uchwale 

tej określono m.in. maksymalne odległości inwestycji mieszkaniowej od 

przystanków komunikacyjnych, szkoły podstawowej oraz przedszkola, 

zwiększoną liczbę kondygnacji do 6, a także określono wskaźniki 2 miejsc 

parkingowych dla samochodów osobowych na lokal mieszkalny, niezbędnych 

do dla obsługi realizowanej inwestycji mieszkaniowej jednorodzinnej                           

i wielorodzinnej. Dnia 29 maja 2019 r. wpłynął wniosek Pana Mieczysława 

Wasilewskiego Developer Wasilewski Sp. z o.o. w Ełku o zmianę lokalnych 



standardów urbanistycznych na terenie miasta w zakresie ilości miejsc 

parkingowych wymaganych dla inwestycji mieszkaniowej wielorodzinnej ze 

wskaźnika 2 miejsc parkingowych do wskaźnika o wartości 1.5 miejsca 

parkingowego. Wniosek swój motywuje wzrostem cen mieszkań w nowej 

zabudowie. Ustalone w uchwale Lokalne Standardy Urbanistyczne dotyczące 

realizacji inwestycji mieszkaniowych mają zastosowanie wyłącznie                                 

w postępowaniach wynikających z zapisów ustawy z dnia 5 lipca 2018 r.                         

o ułatwieniach w przygotowywaniu i realizacji inwestycji mieszkaniowych oraz 

inwestycji towarzyszących i nie mogą stanowić podstawy do sporządzania 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz decyzji                             

o warunkach zabudowy.  

Pani Elżbieta Nietupska- Zastępczyni Przewodniczącego Komisji Gospodarki 

Komunalnej  RM 

Zwróciła się z zapytaniem do Inwestora jak kształtują się te wskaźniki np.                

w Ełku? 

Pan Mieczysław Wasilewskiego - Developer Wasilewski Sp. z o.o. w Ełku   

Odpowiadając omówił jak kształtują się wskaźniki w innych miastach i np.                         

w Ełku to 1.1 i 1.2. Stwierdził, że zmiana tego wskaźnika spowoduje wzrost 

cen mieszkań za metr kwadratowy o kilkaset złotych. Powiedział również                            

o możliwości wyhamowania koniunktury budowlanej w Grajewie. Powtórzył 

swoją prośbę o zmianę lokalnych standardów urbanistycznych na terenie 

miasta w zakresie ilości miejsc parkingowych wymaganych dla inwestycji 

mieszkaniowej wielorodzinnej ze wskaźnika 2 miejsc parkingowych do 

wskaźnika o wartości 1.5 miejsca parkingowego. Wniosek swój motywuje 

wzrostem cen mieszkań w nowej zabudowie. Temat obudował szerokim 

kontekstem merytorycznym. Powiedział, że 2 miejsca parkingowe na jedno 

lokum to zdecydowanie za dużo. O uzupełnienie tematu poprosił 



towarzyszącego mu architekta, który projektował m.in. .bloki w Grajewie.  

Pan Dariusz Jackowski - Architekt Developer Wasilewski Sp. z o.o. w Ełku  

Powiedział o rozwiązaniach i wytycznych jakie ciążą na inwestorze. 

Przekonywał, że  nie mogą zrobić pod całą działką garaży podziemnych, bo                    

w przypadku za dużej ilości miejsc parkingowych wchodzi się pod dodatkowe 

wytyczne. Są nimi systemy wentylacyjne, pożarowe i powiadamiające. To 

dodatkowe koszta zwiększające inwestycje, a co za tym idzie cenę za 

mieszkanie. Temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Zwróciła uwagę, że w tym standardzie odbywała się zabudowa na ul. Falewicza 

i okazuje się, że ten współczynnik jest zdecydowanie za mały i samochody 

parkują na terenach zielonych co widać szczególnie wieczorem. 

Pan Mieczysław Wasilewskiego Developer Wasilewski Sp. z o.o. w Ełku   

A vocem odpowiedział, że tam jest współczynnik 1.1. Dodał, ze w każdej 

inwestycji planowane są tereny zielone. To także odpowiedni procent do 

zabudowanej działki. W przypadku gdy garaże zlokalizowane byłyby pod całą 

działką, a tereny zielone będą nad garażami, wówczas 1m2zieleni liczony jest 

jako 1/2m. W takim przypadku terenów zielonych powinno być o połowę 

więcej. A to już mniejsza możliwość zabudowy.  

Pan Tomasz Babul- Członek Komisji 

Potwierdził zbyt małą ilość miejsc parkingowych na ul. Falewicza oraz w tej 

części miasta. Mieszkańcy nie mają gdzie parkować i parkują na chodnikach 

czy strefach zieleni. 

Pan Paweł Obrycki- Członek Komisji   

Zwrócił uwagę, że tylko jeden garaż nie został sprzedany na ul. Falewicza. 



Stwierdził również, że skoro nie ma ma miejsc parkingowych  a trzeba gdzieś 

zaparkować, to nie ma co się dziwić ludziom, że parkują na chodnikach czy 

miejscach zielonych. 

Pani Agnieszka Siwik-Karwowska- Czlonek Komisji 

Zapytała Inwestora czy zmiana współczynnika miałaby dotyczyć tylko hali 

garażowej czy również miejsc parkingowych zlokalizowanych na zewnątrz? 

Pan Mieczysława Wasilewskiego Developer Wasilewski Sp. z o.o. w Ełku   

Odpowiedział, że wszystkich elementów tej infrastruktury.  

Pani Elżbieta Nietupska- Zastępczyni Przewodniczącego Komisji Gospodarki 

Komunalnej  RM 

Przyłączyła się do głosów radnych którzy chcą więcej miejsc parkingowych 

przy budynkach wielorodzinnych., sugerując Inwestorowi rozważenie systemu 

budowy parkingów wielopoziomowych.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Zwróciła uwagę, że brak miejsc parkingowych to problem całego miasta. 

Pan Dariusz Jackowski - Architekt Developer Wasilewski Sp. z o.o. w Ełku  

Odpowiedział, że Inwestor nie rozwiąże tego  problemu, ponieważ wymaga on 

zmian systemowych. 

Pan Mieczysław Wasilewskiego Developer Wasilewski Sp. z o.o. w Ełku   

W uzupełnieniu dodał, że więcej miejsc parkingowych na osiedlach nie 

rozwiąże problemu niedostatecznej liczby parkingów na terenie miasta. 

Wypowiedź obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pan Paweł Filip Zalewski -Członek Komisji 



Powiedział, że chciałby poznać stanowisko Burmistrza. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Ad vocem odpowiedział, że chodzi mu głównie o to, by polepszyć warunki życia 

mieszkańców, ponieważ zawsze kieruje się ich dobrem. Stwierdził, że jego 

zdaniem przyjęte wskaźniki stanowią rozsądne rozwiązanie, aczkolwiek nie ma 

pewności czy nie spowoduje to wzrostu cen mieszkań. Powiedział, że dostrzega 

zagrożenie w postaci braku miejsc parkingowych, dlatego pieniądze ze 

sprzedaży gruntów kieruje także w stronę inwestycji parkingowych. Temat 

obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Komisji Budżetu RM 

Stwierdził, że jego zdaniem powinno być więcej parkingów podziemnych. 

Powiedział, że na terenie miasta powinno przybywać terenów zielonych. 

Następnie poprosił o symulację  wzrostu ceny mieszkania przy przy budowie 2 

parkingów na jedno mieszkanie? 

Pan Dariusz Jackowski - Architekt Developer Wasilewski Sp. z o.o. w Ełku  

Odpowiadając przedstawił symulację na przykładzie Ełku w dwóch wariantach  

Wariant A -wzrost ceny o ok.300zł/ m2 

Wariant B – wzrost ceny o ok.400zł/m2 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji podziękowała gościom za 

udział w tej debacie po czym poinformowała, że zaopiniowanie procedowanego 

projektu uchwały nastąpi w pkt „9f” zgodnie z przyjętym porządkiem obrad                    

i przeszła do realizacji kolejnego. 

 



Ad 7 

/Analiza kosztów funkcjonowania zakładów budżetowych – ZADM, 

ZWiK, CIS – na podstawie wykonania budżetu miasta za 2018 r./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z 

materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

 / Zarządzenie Nr 53/19 stanowi Zał. Nr 11 do prot./  

- wnioskodawca tematu: Komisja Budżetu Rady Miasta ( Plan pracy komisji na 

2019 rok 

 - referują: przedstawiciele zakładów budżetowych: Dyrektor ZADM Marianna 

Haraś oraz Główna Księgowa ZADM Bożenna Grądzka, Główna Księgowa ZWIK 

Monika Dziejma oraz pracownicy Jarosław Korycki i Anna Kurzątkowska , 

Kierownik CIS Izabela Randzio  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzyła punkt pt.: „Analiza kosztów 

funkcjonowania zakładów budżetowych – ZADM, ZWiK, CIS – na podstawie 

wykonania budżetu miasta za 2018 r.”  

Następnie powitała dyrektora, kierownika oraz księgowe jednostek 

budżetowych po czym otworzyła otworzył dyskusję. Przedtem jednak zwróciła 

uwagę, że podstawą do oceny jest wykonanie budżetu miasta za rok 2018 

opisane w Zarządzeniu Nr 53/19 Burmistrza Miasta Grajewo z dnia 22 marca 

2019 roku w sprawie przedstawienia sprawozdania z wykonania budżetu 

miasta, sprawozdania o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, 

sprawozdania z wykonania finansowego samorządowych instytucji kultury oraz 

informacji o stanie mienia komunalnego za 2018 rok Jako pierwsze analizie                               



i ocenie poddała sprawozdanie z działalności Zakładu Administracji Domów 

Mieszkalnych, głos oddając Pani dyrektor Mariannie Haraś.   

Pani Marianna Haraś- Dyrektor ZADM 

Pokrótce omówiła działalność ZADM za okres sprawozdawczy. Udzieliła również 

odpowiedzi na pytania jakie skierowali radni ( p. Paweł Filip Zalewski, Monika 

Stefańska) w zakresie problematyki dotyczącej funkcjonowania Zakładu.   

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

 W związku z brakiem innych zgłoszeń do dyskusji podziękowała sprawozdawcy 

po czym przeszła do omówienia działalności kolejnego zakładu budżetowego - 

Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie. Głos oddała  Pani  Monice 

Dziejmo Głównej Księgowej Zakładu.  

Pani Monika Dziejma- Główna Księgowa ZWiK 

Pokrótce omówiła działalność ZWiK za okres sprawozdawczy. Ponadto 

wspomagana przez p. Jarosława Koryckiego kierownika oczyszczalni, udzieliła 

odpowiedzi na pytania jakie skierowała radna p. Monika Stefańska                            

w zakresie problematyki dotyczącej  funkcjonowania Zakładu.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji podziękowała 

sprawozdawcom po czym przeszła do omówienia działalności kolejnego 

zakładu budżetowego – Centrum Integracji Społecznej w Grajewie. Głos 

oddała  Pani Izabeli Randzio- Kierownik CIS. 

Pani Izabela Randzio- Kierownik CIS 

Omówiła działalność zakładu budżetowego – Centrum Integracji Społecznej za 

okres sprawozdawczy. Udzieliła odpowiedzi na pytania jakie skierowali radni                   

( p. Paweł Filip Zalewski, p. Monika Stefańska) w zakresie problematyki 

dotyczącej  funkcjonowania Zakładu.  



Radni z uznaniem odnosili się do pracy pani kierownik Randzio, podkreślając 

duże zaangażowanie nas rzecz rozwoju tej jednostki i jej pracowników. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Zasygnalizował możliwość zmiany formy organizacyjnej CIS w stowarzyszenie, 

po czym temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                  

w sprawie oceny działalności zakładów budżetowych: ZADM, ZWiK i CIS.   

 

Po merytorycznej analizie tematu, Komisje pozytywnie zaopiniowały 

Informacje na temat kosztów funkcjonowania zakładów 

budżetowych - na podstawie wykonania budżetu miasta za 2018 r.  

- ZADM / głosowanie:15 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

- ZWiK / głosowanie: 15 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

- CIS / głosowanie:16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 8 

/ - Analiza wykonania budżetu miasta Grajewo za 2018 r. pod kątem 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2018r. 

Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta 

Grajewo wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 r.;  

b) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2018 r. 



Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

  z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- wnioskodawca tematu: Komisja Rewizyjna RM ( plan pracy Komisji na 2019  

rok)   

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski oraz Główny Księgowy 

UM Grzegorz Kurzątkowski  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Poinformowała, że wykonanie budżetu za rok 2018 zawarte zostało                                  

w Zarządzeniu Burmistrza Nr 53/19 z dnia  22  marca 2019 roku w sprawie 

przedstawienia sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2018 oraz 

sprawozdania z wykonania planu finansowego samorządowych instytucji 

kultury za 2018 rok oraz informację o stanie mienia komunalnego miasta za 

2018 rok.  

Ponadto, w dyspozycji radnych znajdują się inne dokumenty związane                             

z realizacją tego tematu stanowiące niezbędne kompendium wiedzy do 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2018 rok:    

1) Zarządzenie Nr 64/19  Burmistrza Miasta Grajewo z dnia 10 maja 2019 roku 

w sprawie przekazania organowi stanowiącemu miasta Grajewo sprawozdania 

finansowego za 2018rok.    

/Ww. Zarządzenie stanowi  Zał. Nr 12 do prot. /   

2) Uchwała Nr V.00321-16/19 składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku z dn. 5 kwietnia 2019 roku w sprawie 

wyrażenia pozytywnej opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Grajewo  

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 rok, z wykonania planu 

finansowego zadań z zakresu administracji rządowej zleconych ustawowo oraz  

realizacji zadań publicznych wynikających z porozumienia z organami 



administracji rządowej oraz jednostkami samorządu terytorialnego.   

 / Ww. Uchwała stanowi Zał. Nr 13 do prot./    

3) Uchwała Nr 1/19 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Grajewo z dnia 4 czerwca  

2019 roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta 

za 2018 rok.   

 / Ww. Uchwała stanowi Zał. Nr 14 do prot./    

4) Uchwała Nr RIO,V-00322-29/19 składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej  w Białymstoku z dn. 14 czerwca 2018 roku w sprawie 

wyrażenia pozytywnej opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miasta Grajewo wniosku w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta 

absolutorium za 2018rok.  

 / Ww. Uchwała stanowi Zał. Nr 15 do prot./    

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta w sprawach:    

   

a) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Miasta Grajewo wraz ze sprawozdaniem z wykonania  budżetu za 

2018 rok    

/Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 16 do prot./   

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- wnioskodawca tematu: Komisja Rewizyjna RM ( plan pracy Komisji na 2019  

rok)   

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski oraz Główny Księgowy 

UM Grzegorz Kurzątkowski 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 



Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym głos oddał Panu Dariuszowi 

Latarowskiemu Burmistrzowi Miasta Grajewo.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz    

Przedstawił pełny obraz wykonywania budżetu i uwarunkowań z tym 

związanych. Omówił realizację gospodarki finansowej miasta Grajewo                          

w ramach przyjętego budżetu, szczególności stan zrealizowanych wydatków                      

i dochodów budżetowych w stosunku do wielkości zaplanowanych. Temat 

obudował szerokim kontekstem merytorycznym.  Udzielił również odpowiedzi 

na pytania radnych dot. stanu realizacji zadań inwestycyjnych oraz niektórych 

wydatków i dochodów we wskazanych pozycjach budżetowych.    

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zaopiniowaniu poddała 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Miasta Grajewo wraz ze sprawozdaniem z wykonania  budżetu za 

2018 rok. 

 

Komisje dokonały analizy wykonania budżetu miasta Grajewo za 

2018 r. pod kątem udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 

2018 r. 

W procesie procedowania, Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Miasta Grajewo wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2018 r.- w brzmieniu zaproponowanym przez 

wnioskodawcę. Komisje nie wniosły poprawek 

/ głosowanie:15 głosów-za, 0-przeciw, 1-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 



b) projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 

2018 r.  

/Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 17 do prot./   

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- wnioskodawca tematu: Komisja Rewizyjna RM ( plan pracy Komisji na 2019  

rok)   

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski oraz Główny Księgowy 

UM Grzegorz Kurzątkowski  

Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym zwróciła się z zapytaniem, czy 

ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos a w związku z brakiem zgłoszeń 

zarządziła głosowanie.  

W procesie procedowania, Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 

2018 r. - w brzmieniu zaproponowanym przez wnioskodawcę. 

Komisje nie wniosły poprawek; 

/ głosowanie: 15 głosów-za, 0-przeciw, 1-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 9 

Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 



Poinformowała, że aktualnie komisje będą procedowały nad projektami 

uchwał. Dodała, że zadaniem komisji jako wewnętrznego organu rady jest ich                         

zaopiniowanie - zgodnie z trybem regulaminowym. 

a) projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Grajewo 

za 2018 r.;  

/Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 18 do prot./   

 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt uchwały                      

w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Grajewo za 2018 rok .  

Głos oddała Panu Dariuszowi Latarowskiemu Burmistrzowi Miasta. 

Pan Dariusz Latarowski-  Burmistrzowi 

Poinformował, że od obecnej kadencji organów gminy stosuje się art. 28a 

ustawy o samorządzie gminnym przewidujący obowiązek wójta (burmistrza, 

prezydenta miasta) przedstawienia raportu o stanie gminy - do 31maja  

każdego roku. Raport o stanie gminy obejmuje podsumowanie działalności 

burmistrza w poprzednim roku, a w szczególności realizację polityk, 

programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego. 

Przedstawione w Raporcie informacje, dane, statystyki, opisy dotyczą działań.  

podjętych i realizowanych w różnych sferach życia mieszkańców miasta w roku 

2018 bądź podjętych wcześniej i realizowanych w okresie kilkuletnim. Pokrótce 



omówił najważniejsze kwestie odnoszące się do omawianego dokumentu, po 

czym podziękował wszystkim pracownikom którzy go współtworzyli. 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Zwróciła się z prośbą, by w kolejnym Raporcie wykazać więcej uchwał 

podjętych przez radę.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                     

w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

W procesie procedowania Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Grajewo 

za 2018 r. - w brzmieniu zaproponowanym przez wnioskodawcę. 

Komisje nie wniosły poprawek. 

/ głosowanie: 14 głosów-za, 0-przeciw, 1-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

b) projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Miasta Grajewo 

/Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 19 do prot./   

 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- inicjatywa uchwałodawcza:  Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt uchwały                      



w sprawie powołania Skarbnika Miasta Grajewo. Głos oddała Panu Dariuszowi 

Latarowskiemu Burmistrzowi Miasta. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Poinformował, że obecna skarbnik Edwarda Wiśniewska przechodzi na 

emeryturę i z dniem 26 lipca br. zakończy pracę w Urzędzie Miasta.                          

W związku z powyższym,Według rekomendacji Dariusza Latarowskiego, 

Burmistrza Miasta Grajewo – Grzegorz Kurzątkowski spełnia wszystkie 

wymagania ustawowe dotyczące objęcia powyższego stanowiska, posiada 

doświadczenie w pracy w jednostkach budżetowych i w pełnieniu funkcji 

kierowniczej. Od wielu lat pracuje jako główny księgowy – początkowo                       

w Starostwie Powiatowym w Grajewie, następnie w tutejszym Miejskim 

Ośrodku Pomocy Społecznej, obecnie w Urzędzie Miasta. Dodatkowo jest 

studentem studiów Master of Business Administration, absolwentem studiów 

podyplomowych  z rachunkowości i audytu wewnętrznego w jednostkach 

sektora publicznego, certyfikowanym księgowym Ministra Finansów a także 

autorem wielu opracowań ekonomicznych, niektórych we współautorstwie ze 

skarbnik Powiatu Grajewskiego. Grzegorz Kurzątkowki obowiązki skarbnika 

obejmie 27 lipca. 

Pan Grzegorz Kurzątkowski – Główny Księgowy UM 

Potwierdził, że posiada doświadczenie w pracy w jednostkach budżetowych                             

i w pełnieniu funkcji kierowniczej. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                     

w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

W procesie procedowania Komisje pozytywnie zaopiniowały projekty 

uchwały w sprawie powołania Skarbnika Miasta Grajewo                                          



- w brzmieniu zaproponowanym przez wnioskodawcę. Komisje nie 

wniosły poprawek;;  

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

c)projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi 

umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat 

/Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 20 do prot./   

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

- referują: Naczelnik WNP Elżbieta Kozłowska 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu                                       

z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na 

czas oznaczony do 3 lat. Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby                  

zabrać głos w tym punkcie porządku obrad, a w związku z brakiem zgłoszeń 

zarządziła głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. projektu 

uchwały. 

W procesie procedowania Komisje pozytywnie zaopiniowały projekty 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami 



mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat.- w brzmieniu 

zaproponowanym przez wnioskodawcę. Komisje nie wniosły 

poprawek;;  

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

d) projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

miasta Grajewo na lata 2019-2029; 

/Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 21 do prot./   

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt w sprawie zmian             

w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2019-2029. 

Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym 

punkcie porządku obrad a w związku z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie 

w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

W procesie procedowania Komisje pozytywnie zaopiniowały projekty 

uchwały zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo 

na lata 2019-2029.- w brzmieniu zaproponowanym przez 

wnioskodawcę. Komisje nie wniosły poprawek. 

/ głosowanie: 16-głosów-za, 0-przeciw,0-wstrz.się/ 



Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

e) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2019 r.  

/Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 22 do prot./   

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

- referują:Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie miasta Grajewo na 2019 r. Następnie zwróciła się                             

z zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? 

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek Komisji  

Zwrócił się z zapytaniem czy jest celowe i zasadne zatrudnianie w jednostkach 

oświatowych dodatkowych osób, co przecież generuje kolejne koszty do 

budżetu miasta? Powiedział, że w naszym mieście panuje przekonanie, że                         

w jednostkach oświatowych zatrudniane są osoby „po znajomości”. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Ad vocem stwierdził, że nie są to pracownicy zatrudniani na stałe, ale osoby 

przyjmowane w ramach staży, prac interwencyjnych, robót publicznych które 

okresowo są potrzebne danej jednostce do wykonywania określonych prac. 

Kontynuując swoją wypowiedź dodał, że na rynku pracy brakuje osób 

spełniających oczekiwania kwalifikacyjne pracodawców. 

 



Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                   

w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

miasta Grajewo na 2019 rok.                            

W procesie procedowania Komisje pozytywnie zaopiniowały                          

w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2019rok-                             

w brzmieniu zaproponowanym przez wnioskodawcę. Komisje nie 

wniosły poprawek 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

f) projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie lokalnych standardów 

urbanistycznych na terenie miasta Grajewie. 

/Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 23 do prot./   

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

- referują:Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt uchwały 

zmieniającą uchwałę w sprawie lokalnych standardów urbanistycznych na 

terenie miasta Grajewie. 

W związku z tym, że dyskusja odbyła się wcześniej przy udziale osób 

zainteresowanych, zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania ww. 



projektu uchwały. 

W procesie procedowania Komisje odrzuciły projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie lokalnych standardów 

urbanistycznych na terenie miasta Grajewo 

/ głosowanie: 0 głosów-za, 15-przeciw, 1-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad 

g) projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi na uchwałę Nr 57/XI/99 Rady 

Miejskiej w Grajewie z dnia 12 lipca 1999r. w sprawie zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Grajewo dotyczącego terenów 

położonych w rejonie ulic Spokojnej i Wojska Polskiego  

/Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 23 do prot./   

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.    

- inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Dariusz Latarowski 

- referują: Elżbieta Kozłowska Naczelnik WNP UM 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt uchwały w sprawie 

przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi 

na uchwałę Nr 57/XI/99 Rady Miejskiej w Grajewie z dnia 12 lipca 1999r.                    

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Grajewo dotyczącego terenów położonych w rejonie ulic Spokojnej                     

i Wojska Polskiego . 

Pani Elżbieta Kozłowska – Naczelnik WNP UM 



W sposób szczegółowy omówiła ww. projekt uchwały obudowując temat 

szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                   

w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie  przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi na uchwałę Nr 

57/XI/99 Rady Miejskiej w Grajewie z dnia 12 lipca 1999r.   w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Grajewo 

dotyczącego terenów położonych w rejonie ulic Spokojnej i Wojska Polskiego. 

W procesie procedowania Komisje pozytywnie zaopiniowały                          

projekt uchwały  w sprawie  przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi na uchwałę Nr 57/XI/99 

Rady Miejskiej w Grajewie z dnia 12 lipca 1999r. w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Grajewo dotyczącego terenów położonych w rejonie ulic Spokojnej                  

i Wojska Polskiego - w brzmieniu zaproponowanym przez 

wnioskodawcę. Komisje nie wniosły poprawek; 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 10 

/-Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji 

Rady Miasta./ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Procedurze przyjęcia poddała protokół z poprzedniego posiedzenia 



połączonych Komisji, który wyłożony był na sali obrad. W związku z brakiem 

uwag, co do treści dokumentu zarządziła głosowanie w sprawie jego 

przyjęcia.   

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły Protokół Nr 7/19 z dnia                                        

28 maja 2019 roku z posiedzenia połączonych komisji Rady Miasta - 

bez uwag, co do treści.  

( głosowanie jawne: 14 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz. się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 11 

/-Wolne wnioski i informacje. / 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej.  

W ramach wolnych wniosków zgłoszono następujące tematy. 

Pan Krzysztof Purzeczko- Członek Komisji 

Zwrócił się z wnioskiem o systematyczne koszenie trawy w pasach drogowych. 

Pan Dariusz Latarowski - Burmistrz 

Wniosek uznał za słuszny, po czym dodał, że polecił już odpowiednim służbom   

podjęcie działań.  

Pan Krzysztof Purzeczko- Członek Komisji 

Zapytał czy istnieją realne przesłanki na to, że kaplica cmentarna podzieli los 

szpitala zakaźnego? 



Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że obawy są bezpodstawne. Wyjaśnił, że brak mocy 

przerobowych wpłynął na czasowe wstrzymanie prac przez Spółkę PUK. 

Dodał, że rozważa wystąpienie z wnioskiem o przekazanie aportu dla ww. 

Spółki.  

Pan Filip Paweł Zalewski- Członek Komisji 

Zwrócił się z prośbą do burmistrza o wskazanie przybliżonego terminu 

wznowienia robót przy tej inwestycji. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Ad vocem odpowiedział, że konkretnej daty nie wskaże, ponieważ wymaga to 

wielu uzgodnień. Dodał, że jedną z kolejnych przesłanek jakie złożyły się na 

wstrzymanie robót był wzrost cen materiałów budowlanych.  

Pan Filip Paweł Zalewski- Członek Komisji 

Odpowiedział, że argumenty przedstawione przez burmistrza jego nie 

przekonały. Następnie zapytał, czy w ocenie burmistrza ta inwestycja będzie 

przynosiła dochód? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że w jego ocenie kaplica po uruchomieniu jej działalności z całą 

pewnością będzie przynosiła dochód, który będzie pozytywnie wpływać  na 

sytuację Spółki PUK. Zwrócił uwagę, że od samego początku inwestycja była 

prowadzona z wykorzystaniem środków finansowych zgromadzonych przez 

PUK i tak powinno być do  jej zakończenia. Temat obudował szerokim 



kontekstem merytorycznym. Poinformował, że to Spółka PUK będzie 

kontynuowała realizację przedsięwzięcia o którym mowa.  

Pan Krzysztof Purzeczko- Członek Komisji 

Zasugerował, rozważenie możliwości realizacji tej inwestycji w procedurze                       

w partnerstwa publiczno-prywatnego z uwagi na wysokie koszty. 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad 

Zwrócił uwagę na konieczność uprzątnięcia parkingu przy ul. Elewatorskiej na 

wysokości Urzędu Skarbowego. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że ul. Elewatorska to droga powiatowa więc jest to 

kompetencja Starostwa Powiatowego. 

Pan Andrzej Ciechanowicz - Członek Komisji 

Zasugerował konieczność dopilnowania, by Spółka PUK która wykonuje 

zadanie związane z  łataniem ubytków w nawierzchniach asfaltowych 

zastosowała właściwą technologię. Ponadto, zwrócił uwagę na nieczytelność 

znaku drogowego „ Stop” ustawionego przy ul. Szpitalnej.  

Pan Paweł Obrycki -  Członek Komisji   

Zwrócił się z zapytaniem kto zlecił ustawienie znaku drogowego: „Zakaz 

zatrzymywania się” na odcinku drogi od strony sklepu Biedronka w kierunku 

ul. Falewicza”? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że temat mógł się pojawić przy projektowaniu drogi. Osobą 



kompetentną do udzielenia informacji jest naczelnik WGK UM.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji przeszła do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad  12 

/-  Zamkniecie posiedzenia/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z wyczerpaniem wszystkich tematów objętych porządkiem obrad, 

zamknęła posiedzenie, pożegnała zgromadzonych, dziękując wszystkim za 

udział.  

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Protokołowała: B. Poniatowska  

(naczelnik BRM) 

                                        Przewodnicząca Obrad 

                                               /Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM/ 

                          

                                          Monika Stefańska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


